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AARHUS UNIVERSITET 

Mødedato: 23. november 2022 kl. 13.15-16.00 
Mødested: Lokale 515, bygning 1451 
Mødeemne: Uddannelsesnævnsmøde Religionsvidenskab og Arabisk- og Islamstu-
dier 
 
Deltagere: 
VIP-medlemmer: Marianne Qvortrup Fibiger (afdelingsleder og UN-forperson), Tho-
mas Brandt Fibiger (VIP, AIS), Ibrahim Elsayed (VIP, AIS), Henrik Reintoft Christen-
sen (VIP, RV),  
 
Studerende: Sarah Nielsen, Caroline Würtz Gammelmark, Lukas Domino (næstfor-
person), Caroline Dybdal, Laura Snor 
 
Observatører: Christian Hansen (SNUK), Mette Marie Aavild Juhl (studenterstudie-
vejleder), Kathrine Juul Svejstrup (afdelingskoordinator) 

Fraværende: Laura Christine Swift, Sophia Fonager, Søren Gad Hvas 

Referat 
 
1. Godkendelse af dagsorden 
Der blev foretaget en navnerunde. Dagsorden blev godkendt uden bemærkninger.  
 
2. Opfølgning fra sidste UN-møde 
Opfølgningspunkterne blev taget under punkt 3.  
 
3. Nyt fra UN-forperson 

• Budget 2023 
Der er stadig underskud på instituttet, som der skal findes besparelser for. Derfor vil 
2023 også været et hårdt budgetår for instituttet og afdelingen, f.eks. er afdelingens 
rejsebudget skåret ned.  
 

• Studieordningsrevision Religionsvidenskab 
Studienævnet godkendte studieordningsrevisionen for bacheloruddannelsen i Religi-
onsvidenskab med kommentarer fra studienævnet. Den skal dog ikke genbehandles i 
studienævnet. En af kommentarerne fra studienævnet var, at de faglige mål i fagene er 
ambitiøse. Arbejdsgruppen arbejder videre med kommentarerne fra studienævnet og 
gør den klar til behandling i dekanatet.  
 

• Prioriteringer i ansøgninger til aktivitetspuljen  
I 2023 er der 20.000 kr. i puljen. Afdelingsleder startede en drøftelse ift. hvordan UN 
skulle prioritere ressourcerne i aktivitetspuljen for 2023. Afdelingsleder forslog føl-
gende drøftelser: øremærket til ekskursioner, fleksibel ift. indhold, forår- og efterårs-
budget, tidligere ansøgninger, hvem kan søge, etc.  
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Det er lidt forskelligt, hvad de forskellige uddannelser har ansøgt om tidligere. Afde-
lingsleder pointerede, at man skal huske at ansøge i studienævnets aktivitetspulje 
også.  
Det blev besluttet, at der skal kunne søges 2 gange om året (januar og august for un-
dervisere, og februar og september for studerende, med beslutning i februar og sep-
tember) og at det skal være fleksibelt ift. hvad der kan søges om (sociale arrangemen-
ter, ekskursioner, etc.). 
 

• Udbudte sprog i propædeutik 
Der er kun to sprogudbud i forårssemestret 2023 med fordelingen 28 på latin og 14 på 
klassisk arabisk. Ift. Norrønt er der et udbud på Københavns Universitet, som de stu-
derende kan følge og søge merit til. Ift. Græsk er det muligt at læse dette på Klassisk 
filologi på Aarhus Universitet. Forløbene passer dog ikke perfekt ind i de studerendes 
studieprogram. Der arbejdes på at kunne udbyde Norrønt igen til foråret 2024.  
 

• Underviserprisen 
Afdelingsleder takkede for de indsendte forslag til underviserprisen fra de studerende. 
Det blev desværre ikke nogen af de indsendte forslag, som blev indstillet videre af stu-
dienævnet.  
 

• Optag tal  
Der er 5 som har søgt vinterstart på Arabisk- og Islamstudier, mens der er 19, som har 
søgt vinterstart på Religionsvidenskab. 
 

• Sociale arrangementer 
Afdelingsleder og afdelingskoordinator er ved at planlægge en kandidatdag for de nye 
kandidatstuderende fælles for Arabisk- og Islamstudier og Religionsvidenskab. Dette 
støttede UN op omkring.  
Der er specialefejring 2. januar for dimittender og vejleder.  
Der er ved at blive planlagt en fælles fest for Teologi, Religionsvidenskab og Arabisk- 
og Islamstudier.  
 

• Ny professor 
Lene Kühle starter som professor efter sommerferien 2023.  
 
4. Nyt fra fagrådene 
Religionsvidenskab: 
På sidste fagrådsmøde blev propædeutik drøftet for 1. semester. Derudover er de stu-
derende utilfredse på 3. semester over at Studium Generale er blevet flyttet flere gange 
af UVAEKA, hvilket har gjort at flere studerende ikke møder op. De studerende indstil-
lede Marianne Qvortrup Fibiger til underviserprisen. For bedre at kunne give informa-
tion videre til alle medstuderende frigives et sammenskrevet referat for møderne. Der-
udover var de studerende kede af, at instruktorundervisning afskaffes næste semester. 
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De studerende forsøger at planlægge frivillig instruktorundervisning, samt der er ved 
at blive lavet en studiekreds ift. akademisk skrivning. Derudover vil de kontakte byg-
ningsservice ift. at få opsat knagerækker i undervisningslokalerne.  
 
Arabisk- og Islamstudier: 
De studerende på 7. semester synes, at niveauet i faget ”Seminar med kildeanalyse” er 
for højt. Derudover synes de, at undervisningen er passiv og ønsker mere inddragelse i 
undervisningen. I faget ”Bachelorprojekt” er de studerende i tvivl om relevansen af fa-
get i dens nuværende form. Derudover forespurgte studerende muligheden for at 
kunne søge optag på kandidatuddannelsen i Globale områdestudier. Afdelingsleder vil 
undersøge muligheden for dette og tage kontakt til studieleder. Ligeledes er de stude-
rende kede af, at instruktorundervisningen fjernes i foråret 2023.  
 
Dernæst blev de studerendes undersøgelse gennemgået.  

• De studerende synes, at undervisning og adgang til studievejledning er det vig-
tigste. Det er dog også de to ting, som scorer lavest ift. hvor godt det fungerer, 
hvilket er problematisk.  

• De fleste studerende har haft en studiegruppe i løbet af deres studietid, som de 
har været tilfredse med. Over halvdelen mødes regelmæssigt med deres stu-
diegruppe. Det er uklart, hvad studiegrupperne skal bruges til, da det ikke al-
tid bruges aktivt i undervisningen. Det er vigtigt at italesætte deres formål på 
1. semester og inkorporere det mere i undervisningen.  

• De studerende synes i høj grad, at de ikke får tilstrækkelig med information 
(21 ud af 31). Det er særligt om udlandsophold og eksamensinformation. Ift. 
kontakt til administration henvises til studiecenter Arts og studenterstudievej-
leder 

• De studerende forslog på baggrund af evalueringen, at studerende, underviser 
og instruktor mødes i starten af semestret ift. forventningsafstemning af kur-
set.  

• Der er godt kendskab blandt de studerende ift. de forskellige foreninger på 
arabisk. De studerende fremhæver, at undervisningen og det sociale er vig-
tigst.  

 
De studerende vil gerne komme og præsentere deres undersøgelser på et afdelings-
møde den 21. december. Rapporterne sendes til afdelingsleder.  
 
5. Nyt fra studievejlederne 
Der har været afholdt studiepraktik for Religionsvidenskab, hvor 28 elever deltog. For-
løbet gik rigtig godt og har fået god feedback. Derudover har der været en del vejled-
ning ift. studerende, som ønskede andre sprog end de udbudte.  
 
6. Nyt fra Arts studier 

− Der kan læses nyhedsbrev fra Arts studier på studieportalen. 

https://medarbejdere.au.dk/fakulteter/ar/til-undervisere-paa-arts/nyhedsbrev-fra-arts-studier/
https://medarbejdere.au.dk/fakulteter/ar/til-undervisere-paa-arts/nyhedsbrev-fra-arts-studier/
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− Udtalelser til afgående studerende 

Hvis studerende ønsker udtalelse for deres deltagelse i uddannelsesnævnet, kan de 
sende navn, fødselsdag, antal år i UN, evt. andre roller i forbindelse med UN (f.eks. 
næstforperson) til UN-sekretær senest 1. januar 2023 på mail hach@au.dk.  
 
7. UN-spørgsmål til undervisningsevaluering forår 2023 
Uddannelsesnævnet har mulighed for at vælge nogle obligatoriske spørgsmål på UN-
niveau – ud over det obligatoriske AU- spørgsmål og evt. studienævnets obligatoriske 
SN-spørgsmål. UN kan selv formulere spørgsmålene, der vil være med i alle undervis-
ningsevalueringerne på uddannelsen. 
 
Obligatorisk AU-spørgsmål:  
1) ”Jeg vurderer det samlede udbytte af undervisningsforløbet som…”  
[Meget stort udbytte| Stort udbytte| Noget udbytte| Lille udbytte| Intet udbytte]  
 
Der er ingen obligatoriske SN-spørgsmål på IKS. 
 
UN har følgende spørgsmål: 

1. Det er min oplevelse, at underviseren har forsøgt at tage højde for ting, vi 
nævnte ved midtvejsevalueringen. 

2. Undervisningsforløbet har bidraget til at forbedre mine færdigheder i at hånd-
tere problemstillinger inden for fagområdet. 

3. Kursusmaterialet gav god mening i forhold til det, vi skulle lære. 
 
UN besluttede at bevare de 3 eksisterende spørgsmål og at tilføje: 

• Spørgsmål 6: Det er tydeligt for mig hvad der forventes af mig til eksamen i 
dette fag 

 
Næste skridt. 
Afdelingskoordinator sender rettelser eller nye spørgsmål til akjensen@cas.au.dk se-
nest den 1. december 2023.  
 
8. Behov for instruktorundervisning 2023 
Uddannelsesnævnet drøfter, hvilke fag der er vigtigst at have instruktorundervisning 
på i efteråret 2023. Afdelingsleder tager output af drøftelsen med til dialog med stu-
dieleder.  
 
UN gav følgende indspark: 

• Afdelingsleder vil prioritere 1. semesterstuderende først på både BA arabisk- 
og islamstudier og religionsvidenskab.  

• De studerende syntes, at det er de sproglige fag, som det er vigtigst at have in-
struktorundervisning i.  

mailto:hach@au.dk
mailto:hach@au.dk
mailto:akjensen@cas.au.dk
mailto:akjensen@cas.au.dk
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• På 3. semester har det fungeret godt med instruktorundervisning i Studium 
generale på Arabisk- og Islamstudier.  

• I fagrådet på religionsvidenskab synes de studerende, at instruktorundervis-
ning er vigtigst i religionshistorie. 

 
9. Forslag til kommende møder 
9.1 Forslag til kommende UN-møder 
Brugen af gratis sprogundervisning 
 
9.2 Forslag til punkter, som skal foreslås til behandling i SN 
Forslag om at drøfte brugen og prioritering af instruktorundervisning på de forskellige 
uddannelser på IKS. Afdelingsleder vil tage drøftelsen til et institutledelsesmøde.  
 
10. Eventuelt 
Det blev forespurgt at flytte mødestarten på møderne den 22. februar, 25. oktober og 
20. december næste år fra 13.15 til 14.00, da UN-sekretær har et andet UN-møde som 
slutter 14.00. Møderne vil skemalægges fra 14-17. Dette blev godkendt.  
 
Mødet blev hævet 15.45.  
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